
Generalni direktor 
tov. Vladimir Logar 

petdesetletnik
Dvajsetega decembra bo naš gene

ralni direktor Vladimir Logar izpolnil 
50 let. Ob njegovem jubileju mu iskreno 
želimo mnogo zdravja, sreče in oseb
nega zadovoljstva ter obilo poslovnih 
uspehov v korist združenega podjetja 
Iskra.

Delovni kolektiv 
ZP ISKRA

V prostorih kluba poslancev v Ljubljani SRS so 15. t. m. podelili nagrade »Dr. Vratislava 
Bedjaniča« (letos prvič) )petim  avtorjem : za doktorsko dizertacijo Branislavi Drašenovič 
in Albertu Čebulju ter za diplomsko delo Tadeju M ateljanu, Suadu Alagiču, Bojanu Podlesni
ku in  Stjepanu Dobreniču. Prihodnjič podrobneje o tem

»USMERNIKI« NOVO MESTO

Utrditev
■ ■ ■  ■ ■ ■  ■  ■ ■v specializiram proizvodnji

Kot smo svojčas poročali je  v Iskrini tovarni usmernikov 
Novo mesto iz zdravstvenih razlogov odstopil direktor tovarne 
tov. Filip Rome. Na podlagi razpisa je  DS imenoval novega 
d irektorja in sicer dipl. inž. Emila Ogrinca, s katerim  je imel 
naš sodelavec naslednji razgovor:

Kakšno je sedanje stanje 
tovarne, organiziranost in 
kakšen je  kadrovski se
stav?

S tretje seje DS združenega podjetja
K ranj, 10. decem bra — Na

3. seji DS ZP, ‘ki jo  je  vodil 
predsednik DS inž. Zdravko 
Tekavec, je  bilo navzočih 34 
od 52 voljenih članov DS in 
16 gostov. Dnevni red je ob
segal 7 točk in sicer: 1. Po
slovno poročilo ZP; 2. Pred
log o sporazumni iz,ločit vi 
organizacije RIZ Zagreb iz 
Isk ra  K ranj; 3. Pregled neiz- 
vršenih sklepov organov 
upravljanja ZP; 4. Program 
dela organov upravljanja in 
izvršilnih organov; 5. Imeno
vanje komisije za imenovanje 
d irek to rja  kranjske tovarne;
6. Im enovanje novega člana 
v  odbor začasne uprave to
varne »Orodjarna« Ljubljana;
7. Razno.

Razprava na 9-mesečno po
slovno poročilo, ki smo ga 
objavili v prejšnji številki, se 
je  predvsem dotikala pereče
ga problema prekomernega 
zaposlovanja, čeprav so bile 
na  ta pojav organizacije že 
večkrat opozorjene. Tudi po
novno naraščanje nelikvidno
sti in zalog je čedalje bolj 
zaskrbljujoče. Na področju 
zunanje-trgovinske bilance ni 
zaznamovati pozitivnih spre

memb. DS je sprejel zadevne 
sklepe, ki so v celoti objavlje
ni na 7. strani glasila.

V drugi točki dnevnega re
da je  DS sprejel na znanje 
predlog odbora za poslovno 
politiko ZP, UO in DS RIZ o 
sporazumni izločitvi organiza
cije Iskra — RIZ Zagreb iz 
Združenega podjetje Iskra 
K ranj. DS je imenoval za
devno komisijo za razdelitev 
premoženja, nakar bo po re
ferendumu v RIZ Zagreb DS 
ZP še ta mesec dokončno od
ločal o izločitvi. (Zadevni 
sklep je  objavljen na 7. stra
ni).

V nadaljevanju je  DS spre
jel na znanje pregled neizvr- 
šenih sklepov in njihov pro
gram dela, za to m andatno 
dobo do aprila 1971; pripomb 
ni bilo. DS je  imenoval tudi 
komisijo za razpis in komisi
jo  za prim opredajo poslov 
d irektorja kranjske tovarne 
(sklep in imena komisij so 
objavljeni na 7. strani), ker 
je  sedanji d irektor Boris 
Kryštufek iz zdravstvenih raz
logov in na lastno željo raz

rešen delovnega mesta direk
to rja  te organizacije.

V odbor za začasno upravo 
tovarne orodja v Ljubljani 
je  bil imenovan tov. Peter 
Durjava, vodja komercialnega 
sektorja v tej tovarni, ker do
sedanji član tovariš Tone 
Urh ni več zaposlen v tej or
ganizaciji. Ob koncu seje je 
■DS ZP imenoval komisijo za 
imenovanje d irektorja Centra 
za avtom atsko obdelavo po
datkov v Ljubljani.

DS ZP je  imel v programu 
dnevnega reda tudi razpravo 
o kadrovski politiki v ZP 
Iskra, ki pa je  odpadla iz raz
loga, ker bo to vprašanje 
pred tem obravnaval še sindi
kalni odbor ZP in zavzel do
ločena stališča. ABC

Pripomba:
Na podlagi sklepa DS ZP 

sta generalni direktor ZP in 
glavni d irektor RIZ dala 
skupno izjavo o sporazumni 
izločitvi organizacije Iskra 
RIZ Zagreb iz Združenega 
podjetja Isk ra  Kranj, in to 
za interne in zunanje časopi
se. Naše glasilo objavlja izja
vo v tej številki na drugi 
strani.

Tovarna Iskra — »Usmer
niki« v Novem m estu je  po
slovala precej let nazaj pa 
vse do letos v skoraj ena
kem obsegu realizacije. Te
m u je  bila prilagojena tudi 
sam a organizacija tovarne, 
saj je  imela le tri sektorje. 
Pretežni del dejavnosti je  
odpadel na tehnični sektor, 
ki je  združeval vse tehniške 
faze od tekočega razvoja, 
priprave dela, nabave, plani
ranja, proizvodnje same in 
kontrole. Pri vsem tem  je  
tovarna imela nekaj več ka-

Novi direktor Iskrine tovarne 
usmernikov v Novem mestu, 
dipl. inž. Emil Ogrinc

dra s srednjo strokovno izo
brazbo, visoko izobrazbo pa 
je  imel le en član kolektiva.

Očitno je bilo, da v tej 
obliki organizacije in tem 
kadrovskem sestavu tovarna 
ne bi mogla slediti vedno 
večjim zahtevam tržišča po 
kvantiteti in kvaliteti, kaj 
šele da bi si mogla postaviti 
kakšne perspektivne plane za 
izvoz.

Zato smo si zastavili že za 
prvo nalogo izpopolnitev or
ganizacije in ojačanje ka
drovskega sestava — to pred
vsem na področju tehnolo
gije in integralne kontrolo 
kvalitete. H krati pa si priza
devamo vnesti v tovarno nov 
aktivni način dela v čimbolj 
tesni medsebojni povezavi 
posameznih služb kot tudi 
med tavam o, ZZA in IC na 
podlagi smernic uprave ZP 
Iskra. Sm atram o, da bo 
prednost, ki jo  ima tcamsko 
delo pred starim  načinom 
dela pomagala da bomo hi
tre je  nadoknadili k ar je  bilo 
zamujenega. Postopoma bo
mo začeli vnašati tudi sistem 
plansko koordiniranega dela. 
Pripravljam o pa še obdelavo 
podatkov v okviru CAOP.

Kako si zamišljate per
spektivni razvoj tovarne 
in kako boste pridobili 
strokovni kader?

V nadaljnjem  obstoju to 
varne je vsekakor pomemb
no, da se u trd i vodilno me
sto v specializirani proizvod
nji, kar bo v toliko lažje, v
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G ospodarski 
p lan za le to  1971

Bogat dnevni red 
seje sindikalnega 

odbora ZPPri določanju koncepta po
slovne politike za leto 1971 
smo upoštevali predvsem 
dva faktorja , ki nam omogo
čata najugodnejše izkorišča
nje obstoječih kapacitet za 
doseganje postavljenih ciljev.

Prvi princip, ki je  vplival 
na sestavitev plana proizvod
nje, stroškov in dobička je 
tržni princip. Pri planiranju 
smo predvsem predvideli pro
izvodnjo že s pogodbami, 
prodanih artiklov v letu 1971. 
Drugi princip je  maksimalno 
izkoriščanje obstoječih kapa
citet v skladu s finančnimi 
možnostmi za preskrbo re- 
prom ateriala z upoštevanjem  
novih investicijskih zmoglji
vosti, ki bodo med letom na 
to  vplivale.

Pri uresničevanju teh ci
ljev smo se opirali na rezul
tate, ki so bili doseženi v pre
teklem letu in na tendence, 
k i  so se že v tem obdobju

pokazale ko t stim ulans. Mi
slimo predvsem na, stabili
zacijo obstoječega proizvod
nega program a, konsolidaci
jo  vseh dejavnikov in zm anj
šanje vseh negativnih vpli
vov, predvsem internih.

Gospodarsi plan predvide
va rast proizvodnje v prim er
javi v 1970 letu za 30%. Ta 
porast bo sprem ljalo le mini
m alno povečanje delavcev 
(1% ), in  je  odraz boljšega 
izkoriščanja obstoječih kapa
cite t z m aksim alnim zm anj
šanjem  zastojev v proizvod
nji.

Glede na, navedene elemente 
je  planiranje proizvodnje za
jelo vse elemente iz proiz
vodnega program a razen viso
kofrekvenčnih elementov, ki 
jih  v letu  1971 ne bomo proiz
vajali za prodajo, temveč le 
za interno uporabo. Tja šte
jemo; gram ofonske šasije.

gram ofonske kovčke v več iz
vedbah, televizijske sprejem 
nike v dveh izvedbah, elek
trične brivnike, zvočnike, 
elektrolitske kondenzatorje.

Skupna vrednost proizvod
n je  znaša 109.715.000 dinarjev, 
in p redstavlja 30 % poveča
n je  v prim erjavi z realizacijo 
v letu  1970. V letu 1970 je 
plan proizvodnje predvideval 
enako vrednost, vendar zara
di znanih vzrokov to  ni bilo 
doseženo, zato plan za leto 
1971 postavljam o v enaki vi
šini kot za leto 1970.

Od tega je  predvidena pro
daja  blaga za široko potroš
n jo  v domovini, izvoz pa bo 
znašal 1,000.000 USA J, in si
cer za dele električnih briv
nikov in elementov.

Form iranje celotnega do* 
hodka je pogojeno le na osno
ve plana proizvodnje in 
uslug, ker praktično zaloge 
na  to ne m orejo vplivati. Rav
no zaradi upoštevanja tržne
ga principa zaloge na začet? 
ku  leta, kakor tudi na koncu 
ne predstavljajo  faktor, ki bi 
lahko spremenil višino celot
nega dohodka. Zato predvide
vamo, da bomo celotno pro
izvodnjo prodali.

Po tako form iranem  celot
nem dohodku smo delitveno 
razm erje postavili takole: po
rabljena sredstva 74 % in do
hodek 26 %, dohodek pa je  
razdeljen na 73 % za osebne 
dohodke, 12 % za sklade in 
15 % za zakonske in pogod
bene obveznosti.

Tudi osebne dohodke smo 
planirali v enakem razm erju 
kot v  letu 1970. Predvideno 
je  povečanje v celoti, vendar 
gre za izplačila v enaki viši
ni kot v drugem polletju 1970. 
leta. O bstajajo realne možno
sti povečanja, vendar le v 
prim eru preseganja plana 
proizvodnje in racionalnejše
ga koriščenja delovnega ča
sa*

Poprečni osebni dohodek 
na zaposlenega bo po predvi
devanjih znašal 1.160.00 di
narjev, kar bi pomenilo, da 
bi povečanje v prim erjavi 
s preteklim  letom znašalo 
približno 10 %. Vemo, da to  
povečanje ne krije realno po
večanih življenjskih stroškov, 
vendar nam  predvidena sred
stva v okviru sedanjih mož
nosti ne daje pogojey, da bi 
predvideli več.

Z letom 1970 se zaključuje 
sanacijski program  tovarne, 
tako da bo končno splavala 
iz težav v preteklosti. Nasled
n ja  naloga, ki se postavlja 
pred kolektiv, je  moderniza
cija delovnih priprav, oboga
titev proizvodnega program a 
širokopotezne branže in  vla
ganje novih sredstev v razvoj, 
ki naj zagotovi kolektivu no
ve možnosti za napredek.

V. M.

Na svoji zadnji seji, 11. 
t. m. je  sindikalni odbor 
združenega podjetja  Iskra 
obširneje razpravljal o  na
daljnjem  program u in rasti. 
Počitniške skupnosti, o  pri
pom bah organizacij k  sta
tu tu  ZP in  o  kadrovski: poli
tiki v ZP. Povsem razum 
ljivo je , da  so posamezne 
točke dnevnega reda, glede 
na svojo pom em bnost iz
zvale živahne razprave, pre
den je  sindikalni odbor do 
vsake izmed njih  zavzel svoje 
stališče in so bili sprejeti 
konkretni sklepi. Člani, sin
dikalnega odbora ZP so za 
razpravo o Počitniški skup
nosti predhodno prejeli ob
sežno gradivo, ki: ga  je  upra
va le-te v ta  namen pripra
vila. V tem gradivu,, ki ga je 
na seji sindikalnega odbora 
posebej kom entiral upravnik 
Počitniške skupnosti Franc 
H utter, je  prikazan program  
nadaljnjega delovanja in ra
sti te  posebne storitvene 
enote v ZP. Glede na  potre
bo, da tako enoto pri tolik
šnem številu delavcev imamo 
in na to; da j i  je  zato v bo
doče treba zagotoviti solid- 
nejše življenjske in delovne 
pogoje, je  razprava o Počit
niški skupnosti že takoj v 
začetku odklonila možnost, 
da bi ta  dejavnost v Iskri 
dobila kak drugačen sta tus 
od sedanjega, le, da pa b i  ji 
vsekakor bilo potrebno za
gotoviti boljše pogoje za 
dfelo. Tako je  prevladalo 
m nenje članov odbora, naj 
bi počitniška skupnost obdr
žala svoj dosedanji sta tus in 
značaj, načelno pa so se tudi 

1 vsi priso tn i strinjali s pro
gramom njenega nadaljnjega 
razvoja pri. čem er pa naj bi 
v prihodnjem  letu vse orga
nizacije ZP prispevale sred
stva za njeno norm alnejše 
poslovanje. Razprava se je 
precej zadržala tudi ob na
šem počitniškem  dom u na 
Bledu, ki doslej n i pokazal 
prave rentabilnosti. Treba bi 
ga bilo ustrezno urediti, da 
bi uspešneje koristil bodisi 
za počitniške namene, ali pa. 
za druge, ki bi omogočili 
ekonomsko poslovanje, v na

' sprotnem  prim eru pa  bi ga 
kazalo odprodati najbolj
šem u ponudniku in s temi 
sredstvi zastaviti izgradnjo 
novih, potrebnih počitniških 
zmogljivosti nekje ob m or
ju , za k a r  je. v  naših kolek
tivih spričo om ejenih možno
s ti v. dom u v Poreču in  kam 
p u  na  Dugem otoku, prav 
gotovo koristneje, čeprav 
zvezano s potrebo po precej
šn jih  finančnih sredstvih.

Prav tako. živahna je  bila 
tudi razprava sindikalnega 
odbora o pripom bah k  no
vemu sta tu tu  ZP Iskra. Pre

obširen bi bil ta  zapis, če bi 
v njem hoteli našteti dolgo 
vrsto pripom b, zato tu  le o 
nekaterih. Zlasti je  bilo na 
seji sindikalnega odbora ZP 
poudarjeno; naj bi po no
vem sta tu tu  imel generalni 
d irektor ZP večje pristojno
sti in odgovornosti, vsi vo
dilni šefi sektorjev naj bi 
bili podvrženi reelekciji, man- 
keting naj bi ostal v Isk ra  
Commerce,o- osnutku novega 
sta tu ta , ki naj bi vseboval 
prispele pripom be, naj b i 
razpravljale tudi še politične 
organizacije, dati pa bi bi lb 
treba tudi odgovor, zakaj; 
nekatere izmed pripom b v 
osnutku niso bile upošte
vane. O dbor za poslovno p® 
litiko ZP naj bi sestavljali 
d irektorji vseh organizaciji 
nujno pa je  treba form irati 
odbora za inform iranje ia  
kadrovske zadeve, prav tako 
pa  naj bi o  pripom bah, k i 
niso vsebovane v sta tu tu ; 
razpravljal še širši politični 
aktiv, medtem ko naj bi DS 
ZP razpravljal le  o osnovnih 
vprašanjih.

Tudi za razpravo o kadrov
ski politiki v ZP je  bilo pri
pravljeno izčrpno gradivo; 
razprava sam a pa se je  spri
čo naših potreb po VS kadra 
v organizacijah opredelila za 
k rajši pripravniški staž, na 
fakultetah naj bi uvedli 
m entorje, kar bi študentom  
nedvomno pomagalo, da bi 
se prej in  bolje že med štu
dijem spoznali z Iskro, tudi 
bi se Iskra  m orala v tem  
pogledu tesneje povezati z  
univerzo. Sindikalni odbor je  
podprl gradivo o kadrovski 
politiki in priporoča za to  
odgovornim, naj si prizade
vajo v gradivu predvidene 
ukrepe za izboljšanje vpra
šan ja  VS kadra čim bolja 
uresničiti- Ustrezno politik® 
pa je  vsekakor treba voditi 
tudi do vseh tistih , starejšilt- 
Iskrašev, ki sicer zasedaj® 
pom em bnejše položaje v o r
ganizacijah in im ajo izkuš
nje, ne pa  ustreznih kvalifi
kacij.

Sindikalni odbor sc j e  
končno strin jal v načelu z 
organizacijo proslave 25-Ietr- 
nice Iskre in obletnice delav
skega sam oupravljanja. V ta. 
nam en naj bi bil imenovan 
pripravljalni odbor, kazala 
pa bi m orda to  proslavo po
vezati s 4. julijem , dnevom 
borca in  dnevom Iskre.

¡D O P ISU JT E  | 

iv I S K R O r i
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♦ ♦

Predsednik Tito H 
je predlagal jj
spremembe j|
v zvezni ustavi 8a ♦♦ ♦♦ ♦♦ ♦♦ ♦♦ ♦♦ ♦♦ ♦♦ ♦♦ ♦♦ ♦♦

Poslancem zvezne skupščine so 14. t. m. posredovali 
predlog predsednika republike Tita za nekatere spre
membe v zvezni ustavi. Predsednik Tito predlaga, naj 
se uvede predsedstvo SFRJ kot sam ostojni ustavni or
gan federacije. Predsedstvo naj bi sestavljalo enako 
število predstavnikov iz vsake republike in enako šte
vilo predstavnikov pokrajin. Funkcije, ki po dosedanji 
ustavi pripadajo predsedhiku republike naj bi prevzelo 
predsedstvo SFRJ, razen tega pa naj bi skrbelo tudi 
še za. politične in zakonodajne pobude te r  bi predlaga
lo ukrepe in sklepe, ki se nanašajo na odnose med 
republikam i in pokrajinam i; na narodno obram bo in 
zunanjo politiko. Pravice in dolžnosti, kakor tudi po
ložaj zvezne skupščine se s  tam ne  bi spremenile, zvezni 
izvršni svet pa bi ostal kolegijski izvršni organ, odgo
voren zvezni skupščini.

Po tem predlogu bi; imela federacija naslednje funk
cije: obram bo neodvisnosti in boj za m ir na svetu na 
osnovi politike neuvrščenosti, enotnost samoupravnega 
socialističnega sistem a in enotno tržišče. Zvezna skup
ščina bo v. prihodnjem  obdobju določila način dela za 
proučitev predlaganih sprememb zvezne ustave in  za 
pripravo besedila osnutka, spremenjene ustave.

Predlaganih sprememb je  dolga vrsta, vendar je  
prav za gospodarstvo najpom em bnejša ta; Spremembe 
v funkcijah federacije, zlasti pa na gospodarskem po
dročju naj. omogočijo, da se bodo delovne organizacije, 
občine, pokrajine in republike nadalje gospodarsko 
osamosvajale in, d a  bo postal njihov sam oupravni po
ložaj doslednejši, prav tako pa  prispevajo k  širjenju  
možnosti za nadalnje razvijanje in- krepitev vseh oblik 
svobodnega samoupravnega povezovanja delovnih ljudi.
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Rezultati 9 -mesečnega poslovanja
Počasi toda uporno se uveljavlja naša tovarna v Sežani kot koristen član 
v ZP ISKRA

Prim erjava rezultatov go
spodarjenja v prvih treh 
kvartalih z rezultati iz 1968 
in 1969 nam kaže povečanje 
proizvodnje z indeksi 240 na
sproti 1968 letu te r 163 na
sproti 1969 letu. Finančni 
uspeh je končno prekinil za
strašu joče izgube, saj so v 
tovarni konec devetega mese
ca v letu 1968 zabeležili 5,24 
milijonov novih din izgube, 
¡leta 1969, vključno s preneše- 
mo izgubo 2,33 m ilijona izgu- 
■ibe, v letošnjem letu pa nam 
jje uspelo ustvariti 1,52 mili
jo n a  ostanka dohodka za 
sklade. Najbolj ohrabrujoče 
p a  je dejstvo, da v tovarni ne 
•.zastajajo več gotovi izdelki, 
•niti se ne  kopičijo pri Isk ra  
Gommerce, pač p a  jih  sproti 
pošiljajo v vse predele Jugo
slavije. Pri vsem tem pa smo 
uspeli značajno povečati pro
duktivnost in prek nje tudi 
osebne dohodke zaposlenih v 
tovarni. Vse to govori o novi 
miselnosti, ki je  končno ¡pre
stopila tud i p rag  sežanske to
varne.

PLASMAN RADIJSKIH
«PREJEM NIKOV TER TV
STABILIZATORJEV
•S selekcijo program a m 

uspešno oceno, kateri spre
jem niki so tržno sposobni, je  
tovarna prek IV. sek torja  IC 
zelo uspešno reagirala na trž
ne zahteve jugoslovanskega 
gospodarstva.

Tu moramo poudariti, da 
taka ocena izhaja iz rezulta
tov reorganiziranega dela v
I. C. in »posluha« tovarne za
htevam specifičnosti trga. To
varna je  na ta način vse tri 
kvartale le s težavo sledila 
ekspanzijskim zahtevam po 
sprejem nikih iz družine »Por
torož« in  komaj zadovoljeva
la »agresivnosti« prodajne 
grupe IC. Medtem ko je  '1. 
1969. v prvih treh  kvartalih 
uspelo p lasirati za ¡28,73 mili
jonov dinarjev gotovih izdel
kov, je  bilo prodano letos v 
istem obdobju že za 46,13 mi
lijonov novih dinarjev izdel
kov.

PROIZVODNJA
Zelo smelo določen plan 

proizvodnje v letu 1970, je 
predvideval povečanje proiz

DOPISNIKI

čimprej nam pošljite 
poročila o enajstme- 

sečni proizvodnji!

vodnje nasproti lanskemu letu 
z nenormalnim porastom , saj 
je  index povečanja znašal 
142. V prvem kvartalu je  isti 
komaj dosežen, z nadaljeva
njem  urejan ja organizacije

Kumulativno nam  je  torej 
uspelo realizirati postavljeni 
plan konec tretjega kvartala 
s 112,21 °/o. Tu moramo pou
dariti, da tovarna ni dimen
zionirana za tolikšen prom et 
robe — in dnevno ¡proizvod
njo skladiščim o prav povsod 
— celo na dvorišču! Ne pre
tiravam o, .če povemo, da j e  
tovarna bolj podobna mrav
ljišču kot pravi tovarni. Pre
vzem opravljam o po hodni
kih, v proizvodnih prostorih 
pa se dvigajo skladovnice 
sprejemnikov do 4 m višine, 
kar nam ni šteti za vzor, pač 
pa kaže le stisko v prostoru.

ZAPOSLOVANJE
Z letnim planom smo pla

nirali poostritev norm o in 
predvideli minimalno pove
čanje zaposlovanja. K ljub na
vedenemu povečanju proiz
vodnje, je  bilo planirano po
večanje od 351 zaposlenih v
1968 letu ter 347 zaposlenih v
1969 letu na 365 zaposlenih v 
letu 1970. Število zaposlenih 
v poprečju prvih treh  kvar
talov je  doseglo 355, k jer mo
ram o navesti, da smo zapo
slovali predvsem le v nepo
sredni proizvodnji in to  novo 
delovno silo, ki je  bila pred
hodno testirana za to  vrsto 
proizvodnje. Seveda tudi na
ša tovarna še vedno boluje 
od la ten tne  nezasedenosti de
lovnih mest -z visoko izobraz
bo kljub stalnim  naporom za 
pridobitev ustreznega stro 
kovnega kadra, ki bi tudi z 
delom opravičil po naši oce
ni k a r ustrezne osebne do
hodke.

OSEBNI DOHODKI
Slabo gospodarjenje v pre

teklih letih je zapustilo to 
varni tudi dediščino izredno 
nizkih poprečnih osebnih do
hodkov na zaposlenega. Tako 
je  poprečje znašalo v 1968. 
letu 53.100 starih  dinarjev, v 
1969 letu 61.700 st. din, letos 
planiranih 75.000 dinarjev pa

dela nam  je  uspelo koncem
9. meseca plan  preseči in 
ostvariti po rast proizvodnje 
z indeksom 163.

Po mesecih nam  je uspelo 
realizirati program  takole:

smo uspeli celo ipreseči in je 
bilo tdko izplačano poprečno 
•83.500 st. din mesečno v prvih 
devetih mesecih letošnjega 
leta. ¡Isto izplačilo je dovo
ljeval preseženi planirani do
hodek tovarne z ¡indeksom 
119,5, medtem ko so bili oseb
ni dohodki izplačani z inde
ksom 118,3 nasproti planira
nemu osebnemu dohodku. 
Dograjevanje pravilnikov o 
norm ah in o delitvi osebnega 
dohodka, je  tako v dobrem 
letu omogočilo, vsakemu za
poslenemu v 'tovarni, da si je  
praktično sam krojil svoj do
hodek, le in samo na osnovi 
preseganja realizacije plana 
proizvodnje. Seveda tu ni m a
lo težav, saj nam  v zadnjem 
obdobju v dohodek tovarne 
že resno segajo povečani ma
terialni stroški, zaradi pozna
nih nenorm alnih podražitev 
reprodukcijskega materiala.

OBRATNA SREDSTVA
Poznani izrek trdi, da si re

ven gospodar le s težavo opo
more po dolgi suši, velja tudi 
za našo tovarno, predvsem v 
pogledu obratnih sredstev.

Tovarna razpolaga z vsega 
okrog 8220:000 din obratnih 
sredstev, medtem ko so po
prečni viri znašali 9,996.000 
N din. Tako stanje tra ja  že 
vsa zadnja tr i  leta in si to
varna ni mogla pridobiti do
datnih prepotrebnih kreditov 
za tak porast proizvodnje 
(I =  163), saj je  tovarna šele 
na poti h kreditni sposobno
sti, glede na to, da so izgube 
v preteklem obdobju onemo
gočile kakršnokoli konsolida
cijo tovarne na področju ob
ra tn ih  sredstev.

Obveznosti do dobaviteljev 
te r  terjatve do kupcev, bele
žijo stalen porast spričo po
večanja proizvodnje in vse 
slabše likvidnosti v gospodar
stvu. S tanje dobaviteljev in 
kupcev prikazujem o po kvar
talih v 1000 N din.

s tem , da se je  stanje konec
X. meseca nekoliko popravilo 
in  sicer: kupci: 14.796 — do
bavitelji: 10.791.

Glede koeficienta kroženja 
obratnih  sredstev pa lahko 
navedemo, da smo na tem 
področju storili največ in se 
povzpeli na vrh prim erjalne 
tabele znotraj ZP. Dosegli 
smo koeficient obračanja pri 
zalogah reprodukcijskega ma
teriala 6,62, zaloge nedovršene 
proizvodnje smo »zasukali« 
kar 34,58-krat. Poprečne ter
jatve 3,15-krat in tako dosegli 
skupni koeficient obračanja 
2,02. Na to nas silijo pogoji,

organizacije odnosno tovarne 
v ZP ISKRA.

V teku obstoja članstva 
RIZ v ZP ISKRA je razum
ljivo prihajalo tudi do ra
znih problemov, ki pa so se 
poskušali obojestransko spo
razum no reševati. S 1. 1. 
1969 je ZP ISKRA z ustrez
nim i sklepi organov uprav
ljanja ZP in v soglasju ve
like večine vseh organizacij 
ZP, sklenilo, da me konstitu
ira  subsidiarne odgovornosti 
za obveznosti med organiza
cijami ZP, kakor tudi orga
nizacijami in ZP. Ta odprava 
subsidiarne odgovornosti je  
prenesla skrb za ekonomsko 
perspektivo vsake organiza
cije ¡primarno n a  organiza
cije same, katere so ob vsa
kodnevnem močnejšem delo
vanju tržnih zakonitosti, 
vključevanja v mednarodno 
delitev dela, sanacije posa
meznih organizacij, zahtevale 
celo vrsto samoiniciativnih 
posegov posameznih organi
zacij, pri čemer pa  je  seveda 
prihajalo do problemov p ro 
gramske politike.

Nadalje je  tudi pom anj
kanje sredstev v okviru po
sameznih organizacij, katere 

I so sicer pokazale dobro vo-

v katerih tovarna posluje, saj 
smo prepričani, da bomo z 
malimi obratnim i sredstvi sa
mo na ta način prebrodili te
žave, ki nastopajo pri tako 
naglem povečavanju proizvod
nega programa. Zavedamo se 
tudi tega, da smo specifična 
montažna tovarna, ki mora 
dosegati še večje koeficiente, 
če želi »izpolniti« nekaj več 
dohodka iz tovrstne dejavno
sti.

FINANČNI USPEHI
V prvem 'kvartalu tovarna 

ni dosegla planiranega ostan
ka dohodka, saj je še vse tri

(Dalje na 6. strani)

ISKRA kmalu razčistili. Po
sledica vsega tega je, da do
ločene organizacije v ZP 
ISKRA stopajo z organiza
cijo RIZ v -konkurenčno bor
bo na tržišču. Taka situacija 
se bo nadaljevala in bi ogro
žala že pridobljene pozitivne 
rezultate prizadetih organiza
cij, ustvarila konflikte in ¡ne
zdrave situacije in položaj 
veliko bolj poslabšala, kot 
pa v prim eru, če je  RIZ iz
ven ZP ISKRA, kot sam o
stojno podjetje.

Tako sta se ZP ISKRA in 
organizacija ISKRA — RIZ 
Zagreb sporazumela, da se 
organizacija ISKRA — RIZ 
Zagreb sporazumno izloči iz 
sestava ZP ISKRA KRANJ. 
Oba partnerja  p a  sta m ne
nja, da je  v  korist obeh, da 
še -naprej v raznih oblikah 
poslovno-tehnično sodelujeta 
n a  tistih  področjih, k jer 
im ata skupni ekonomski in 
teras.

Generalni d irektor 
ZP Iskra Kranj 
V ladimir Logar, 
dipl. oec.

Glavni d irektor 
Isk ra RIZ Zagreb 
Kosta Bojič, dipl. ing.

Kupci Dobavitelji

Konec III . meseca 12.227 7.766
Konec V I. meseca 16.020 10.787
Konec IX. m eseca 16.700 13.575,

Realizacija Indeks
Mesec Plan 1970 1969 197C Plan,'Real. 70 70/69

Januar 3.583 4.322 3.604 100,55 83
Februar 4.779 1.628 4.629 96,90 236
Marec 5.103 2.527 5.033 98,64 199
April 4.577 3.699 5217 113,95 141
Maj 4.723 3.667 5.723 12120 156
Junij 5207 3.048 5.705 309 ¡45 187
Julij 2244 1.214 2.522 112,33 208
•Avgust 5.394 3:853 6.794 125,93 176
Septem ber 5.549 4.428 .6.923 124,74 156
K um ulativa % 41.159 28.369 46.130 11221 163 Skupni izjavi ZP Iskra 

Kranj in iskra RIZ Zagreb
Podjetje RIZ Zagreb se je  

dne I . 7. 1968 pripojilo k  ZP 
ISKRA KRANJ. Že pred in
tegracijo je med ZP ISKRA 
KRANJ in podjetjem  RIZ 
Zagreb obstajala pogodba o 
poslovno-tehničnem sodelo
vanju. Ta integracija je  te 
meljila na -še bolj ozkem 
proizvodno-tehničnem in eko
nomskem povezovanju med 
ZP ISKRO in tedaj samo
stojnim  podjetjem  RIZ Za
greb. V svojem članstvu v 
ZP ISKRA je  organizacija 
RIZ doživela določen napre
dek, enako kot ostale orga
nizacije v ZP ISKRA. Tako 
se je  v RIZ povečal obseg 
proizvodnje, dohodka, kot 
tudi osebnih dohodkov, kar 
tudi v glavnem drži za ostale

ljo za reševanje teh ¡proble
mov, onemogočalo razčišče
vanje proizvodne problema
tike in to zlasti na področju 
programa, ki se je  pokrival 
že pred integracijo. Za n ji
hovo razmejitev ;in speciali
zacijo bi bila potrebna znat
na investicijska sredstva, 
prestavitev določene vrste  
ljudi iz ene lokacije v drago, 
kar vse, zlasti p a  zaradi po
m anjkanja sredstev, ne bi 
brlo možno izvršiti 'V  krat
kem roku. Tudi v bodoče bo 
še vsekakor obstajalo po
m anjkanje sredstev za razne 
investicijske dejavnosti, zato 
ne obstajajo  realni izgledi, 
da bi sc programi med orga
nizacijo RIZ in ostalimi or
ganizacijami znotraj ZP



Iskra Commerce

M ontaža  usm ern išk ih  
naprav za telefonijo

Nadaljnja avtomatizacija in plan razvoja PTT pred
videva kapacitete rajonskih in glavnih avtomatskih 
telefonskih central, za katere bo minimalna kapaci

teta usmerniških naprav 1000 A

Usm em iška naprava 1750 A, m ontirana za rajonsko avtom atsko telefonsko centralo Krim
ski venac — Beograd

Politika izobraževanja
Kadrovska politika v združenem podjetju Iskra

Z razvojem telefonije ter 
njene proizvodnje v tovarni 
Elektrom ehanika — ATN so 
se paralelno razvijale tudi 
usm erniške naprave za telefo
nijo. V času, ko smo dobav
ljali in montirali m anjše av
tom atske telefonske centrale 
za potrebe gospodarstva, že
leznice m  pošte smo dobav
ljali 8, 15 in 45 A usmernike. 
Prve večje usm erniške napra
ve so bile izdelane leta 1962 
za potrebe »Projekta B« in 
PTT Skopje. Z avtom atizacijo 
jugoslovanskega telefonskega 
om režja je proizvodnja Iskre 
dobavljala telefonske centra
le večjih kapacitet, za kar so 
bile potrebne tudi večje 
usm erniške naprave 100 in 
150 A oziroma 250 in 500 A. 
Z dobavo in montažo ra
jonskih ATC Krunski ve
nac in Tošin B unar v Beogra
du, kapacitete 10 do 30.000 
priključkov se je  pojavila po
treba po usm erniških napra
vah nad 1000 A.

Takšna situacija je  zahteva
la razvoj in proizvodnjo po
sameznih 250 A enot usm erni
ških naprav z možnostjo de
lovanja v grupah od 1000 do 
2000 A. Prve te naprave so 
m ontirane na RATC Tošin 
Bunar — Beograd.

N adaljna avtom atizacija in 
plan razvoja PTT pa predvi
deva kapacitete rajonskih in 
glavnih avtom atskih telefon
skih central, za katere bo m i
nim alna kapaciteta usm erni
ških naprav 1000 A. Poleg raz
voja in proizvodnje je  za tak
šen program  potrebna dolo
čena priprava kadra za pro
jektiranje, montažo in vzdr
ževanje takšnih usm erniških 
naprav. V zvezi s tem  je 
tehnična služba MONTAŽE

ISKRA COMMERCE po dalj
ši pripravi izvedla sem inar o 
napajalnih — usm erniških 
napravah in sicer za svoje 
vodje gradilišč in  delovodje. 
Program  tega sem inarja je  za
jem al teoretski del — 16 pre- 
davalnih ur; obdelani so bili 
stikalni načrti s posebnim 
poudarkom  na delovanje, iz
vršenimi dopolnitvami, naj
bolj pogostimi okvarami, na
činom lokalizacije in  odstra
nitve napak. Drugi del semi
narja  je bil enodnevni ogled 
proizvodnje v Iskrini tovarni 
usm erniških naprav Novo 
mesto. Tako je  v preteklem  
tednu imenovano tovarno obi
skalo 35 vodij gradilišč in de
lovodij »Montaže Isk ra  Com
merce«. Po izvršenem ogledu 
proizvodnje je  na sestanku 
z vodstvom tovarne izvršena 
izmenjava mnenj, iznešeni so 
problemi ter predlogi za na
daljnje sodelovanje na tem 
področju. Istočasno je  bilo 
dogovorjeno, da se pereča 
vprašanja kar zadevajo mon
tažo in vzdrževanje, kot 
n. pr. vprašanje kvalitete, 
tehnične dokumentacije, re
zervnih delov za vzdrževanje 
ter nujna potreba po izdelavi 
priročnika za projektiranje, 
brez katerega »Montaža« ne 
m ore izdelati montažnih pred
pisov za montažo in standar
dizacijo montažnega m ateria
la — rešuje h itreje kot do se
daj. Vodstvo tovarne in »Mon
taže Isk ra  Commerce« se je  
dogovorilo za term in sestan
ka, k jer bodo razpravljali o 
ukrepih, ki so potrebni za 
boljše koordinacijo dela.

Direktor
»Montaže Iskra
Commerce«

(IV. nadaljevanje)
V p rejšn jih  sestavkih o ka

drovski politiki ZP ISKRA 
smo obravnavali obstoječe 
stan je  na področju kadrov, 
pomen strokovnih kadrov za 
napredek Iskre, politiko šti
pendiranja, objavili sm o tudi 
predloge sklepov DS ZP v 
zvezi s kadrovsko politiko 
Iskre v nadaljnih petih (in 
še več) letih, v tej številki 
glasila pa  posvečamo nekaj 
pozornosti politiki izobraže
vanja za delovno m esto, to 
rej funkciolnalna izobraževa
nja in izobraževanje za dose
go poklica.

V objavljenih člankih so bi
le nakazane potrebe Iskrinih 
organizacij po strokovnih ka
drih, ki so zelo velike, poseb
no to  velja za fakultetno izo
bražene kadre, da pa na dru
gi strani naše fakultete nika
k o r ne dajejo  zadovoljivega 
števila diplomantov. To velja 
v pretežni meri za ekonom
sko, elektro in  stro jno fakul
teto, ki ne m orejo zadostiti 
potrebam  slovenskega gospo
darstva, katerega samo en 
del (pa četudi precejšen) 
predstavlja tudi Iskra. Števi
lo naših štipendistov, ki let
no diplom irajo na teh fakul
tetah, je  zelo minimalno (ker 
tudi štipendiram o samo ome
jeno število študentov), zato 
Iskri ne preostane druga iz
b ira kot šolati in došolati vse 
tiste  naše mlade sodelavce, ki 
zasedajo delovna m esta dipl. 
inženirjev in dipl. ekonomi
stov, pa te izobrazbe nimajo.

Naše področje že vodi raz
govore za organizacijo izred
nega šolanja strokovnih de
lavcev iz Iskre na teh fakul
tetah s prav posebnimi 
»Iskrinimi razredi«, seveda 
če bo dovolj interesentov in 
če bodo naše organizacije tu

di dejansko poslale na tako 
šolanje svoje m lade strokov
ne kadre, šo lanje  bi imelo 
poseben režim in bi poteka
lo ob rednem  delu in z ne
katerim i olajšavami na de
lovnih mestih. (Tako šolanje 
ima danes TOMOS za svoje 
strojnike.) Več o tem  bomo 
pisali po sp re je tju  Temeljne
ga pravilnika o izobraževa
nju , če bo s statu tom  ZP do
ločeno, da ga sprejm e DS ZP 
— torej spomladi 1971. Ta
k ra t nameravamo tudi začeti 
konkretno akcijo za organiza
cijo takega izrednega šolanja 
višjih in visokostrokovnih 
delavcev, za šolanje delavcev 
ozkih profilov pa sm atram o, 
da naj se za to  organizacije 
poslužujejo našega šolskega 
centra Iskra. Menimo, da bo
m o samo na ta  način vsaj 
delom a zapolnili vrzel, ki jo  
imamo pri teh kadrih.

K ar pa zadeva funkcional
no izobraževanje, torej izo
braževanje strokovnih delav
cev za potrebe delovnega 
mesta, pa menimo, da od 
tega izobraževanja ne m ore 
in ne sme biti izvzet nihče! 
Znanje, ki sm o sd ga prido
bili v šolah sproti zastareva. 
tudi pozabljamo, znanost pa 
nenehno napreduje, in kdor 
ne napreduje tudi sam, kdor 
se dnevno ne izobražuje — 
zaostaja! Ker pa se posa
meznik ob svojem rednem 
delu težko tem eljito sezna
n ja  z najnovejšimi dosežki 
znanosti, je  potrebno, da se 
v Iskri dogovorimo za tesno 
sodelovanje z Univerzo v 
Ljubljani in njenim i fakul
tetam i, Visoko komercialno 
šolo in gospodarsko zbornico 
SRS, in naj za vse nivoje 
te r  stroke naših strokovnih

delavcev ter za vodilne de
lavce pripravijo ustrezne se
m inarje, ki naj se periodično 
odvijajo. Le-ti naj postanejo 
stalni sistem našega strokov
nega izpopolnjevanja in 
funkcionalnega izobraževanja.

Tu ne mislimo prezreti ne 
poklicnih delavcev, ne absol
ventov m ojstrske šole, ne 
srednješolcev in nc diplo
mantov I. in II. stopnje. Se
veda pa vse to brez denarja 
ne gre. Zato smo predlagali, 
da v Iskri osnujemo fond za 
kadre, s katerim  bi uprav
ljal odbor za kadre, kolegij
ski izvršilni organ ZP Iskra. 
Upamo in želimo, da bi pr» 
tem uspeli v korist Iskre in 
vseh zaposlenih.

I. S.

Pripis:

Glede izobraževanja v Iskri 
so zaželeni prispevki od 
vseh članov Iskre, ki želijo 
posredovati svoja m nenja in 
ideje, s čemer bi pripomogli 
do čim uspešnejšega načina 
(organizacijsko in vsebinsko) 
izobraževanja strokovnih de
lavcev Iskre.

Dopisujte
v Iskro

Naslov uredništva: K ranj, 

Savska Loka 4. Telefon:

22-221 Int. 333

Živojin Abramovič

Udeleženci sem inarja o napajalnih in usm erniških napravah



E l e k t r o m e h a n i k a  K r a n j

Aktivnost slepih delavcev v Iskri

Zaposleni slepi delavci so dokazali, da so 
sposobni s svojim lastnim delom doseči pol
no življensko zadovoljstvo

Danes se ne postavlja več 
vprašanje ali je  treba slepim 
delavcem omogočiti zaposli
tev, ker nam  je jasno, da na 
ustreznem delavnem mestu 
ustvarjajo isto vrednost kot 
zdravi delavci.

Zaposleni slepi delavci so 
že dokazali, da so sposobni 
s svojim lastnim delom dose
či polno življenjsko zadovolj
stvo, ker sami vodijo skrb 
o življenjskih potrebah sebe 
is so ekonomsko neodvisni.

Vsak slepi delavec želi biti 
v aktivni dobi zaposlen in si 
«am ustvarja ti sredstva za 
življenje. Število slepih se je 
v Sloveniji dvignilo na število Stefan Hudolin

1700. Od tega števila je prib
ližno 300 zaposlenih. Na Go
renjskem  je včlanjenih v dru
štvo slepih 299 oseb, od tega 
je  73 oseb zaposlenih.

V tovarni ISKRA Kranj je 
zaposlenih 13 slepih delavcev. 
Lahko jim  izrečemo vso po
hvalo za m arljivost in vest
nost pri delu. Slepemu de
lavcu moramo zagotoviti le 
ustrezno delovno mesto in 
lahko pričakujem o enake ali 
celo boljše delovne rezultate 
ko t pri zdravih delavcih.

Prvi slepi delavec, ki se je  
zaposlil v naši tovarni leta 
1954 je Jože Križaj. Oral je 
ledino, z vztrajnostjo  in pri
ljubljenostjo  je  utiiral pot 
možnosti do dela tudi osta
lim slepim. Križaj dela na 
podsestavu vojaškega telefo
na v obratu  ATN. Kot je  iz
javil, bo že čez 2 leti izpolnil 
pogoje za starostno upoko
jitev.

Tone Gorenje je  v  tovarni 
od leta 1957. Dela na opera
ciji »naitiskovanje stranic« na 
jedro  ploščatega releja v  
obratu  ATN. Zasluži vso po
hvalo za delo, ki ga opravlja.

Marija Skumavec je v to
varni od leta 1955. Dela na 
traku enofaznega števca; ze
lo spretno uporablja izvijač.

M artin Kočevar je v tovar
ni zaposlen od leta 1958. 
Vztrajen je  in marljiv, oprav
ljal je  že več delovnih ope
racij, sedaj dela na sestav
ljan ju  magneta za števec.

M artin Polutnik je  zaposlen 
od leta 1960. Dela kot nakla
dalec sestavnih delov na tra 
ku trifaznega števca. Ni imel 
časa za razgovor, ker trak  
zahteva stalno fizično in  psi
hično prisotnost. Neverjetno 
je  spreten p ri delu.

M arjan Zupan, mlad fant, 
je  zaposlen v tovarni od leta 
1968. Dela na operaciji »kriv
ljenje m ultipla za stikalnike«.

Najm lajši Stefan Hudolin 
je  v ISKRI od leta 1969. De
la na vrtanju  navojev v kot
ve v obdelovalnici ATN. Iz
javlja, da se je  že privadil

M arija Skumavec

na delo in življenje v tovar
ni.

Tudi ostali slepi delavci, 
ki jih  nismo omenili in na 
fotografirali so s svojim de
lom zadovoljni. Želimo in 
upamo, da bomo lahko tudi 
v bodoče izrekli našim slepim 
delavcem samo pohvalne be
sede.
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Ob 25. obletnici
§ l

Mnoga odlikovanja, med njim i tudi orden dela s E
|  katerim  je predsednik Tito odlikoval Zvezo slepih H
g — kaže, da je  bila skrb za slepe aktivna in koristna =
g za članstvo. Tudi osnovna organizacija Zveze slepih 3
|  K ranj, ki obhaja 25-letnico ustanovitve je  dobila že g
|  vrsto pohval. Uspehi so vidni povsod, pa naj si bo =
g to na področju zaposlovanja, socialne zaščite, kul- EE
|  tum o-prosvetnega te r športnega udejstvovanja, ko t 3
|  tudi na področju političnega in družbenega življe- =
g nja. — Med podjetja, k jer dela največ slepih sodi jg
|  vsekakor Iskra, ki ima zaposlenih 13 slepih delav- =
|  cev; njihovi rezultati dela so odraz m arljivosti in =
g vestnosti, s čemer dokazujejo, da so na  ustreznem  gg
g delovnem m estu sposobni z lastnim  delom ustvar- =
|  ja ti isto vrednost ko t zdravi delavci. Ej
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Slednjič je tovarna orodja dobila tako težko pričakovan pro- 
filnl ploščinski brusilni stro j znamke »Jung« z diaformom , 
dokaj drag vendar v proizvodnji sodobnih orodij nepogrešljiv 
stro j, na katerem  zdaj dela eden izmed naših najboljših  
sm učarjev Jože Blažič. Prihodnjič kaj več o poslovanju to 
varne orodja

Utrditev v specializirani

Naši planinci so

(Nadaljevanje s 1. strani)

kolikor bo temu v pomoč 
trad icija  tovarne.

Zavedamo se, da je  cilj to
varne v sklopu ZP Iskra  ko
ris titi širši skupnosti, hkrati 
pa zagotoviti vsem članom 
kolektiva višji standard. To 
nam  bo porok za dotok de
lavcev in strokovnjakov, kar 
bo tudi nujno pri planirani 
rasti tovarne. Vse to  bo za
gotovilo boljšo perspektivo

Rezultati 9
(N adaljevanje s 3. strani)

mesece potekalo »gašenje« 
nerentabilnega program a — s 
»sprejemniki«: »Robert« in 
»Denis«. Kasneje, z ureditvijo 
in preusm eritvijo proizvodnih 
trakov na program  sprejem-

Stalna rast cen reproduk
cijskega m ateriala nas je  pri
silila, da smo m orali za vsa
ko ceno močno presegati 
plan, saj smo samo tako, s 
presežkom dohodka uspeli 
pokriti povečane m aterialne 
stroške. Seveda upravičenost 
tega le s težavo prikažemo 
delavcem, saj si žele popraviti 
dohodke z večjim trudom , ne 
pa odvajati presežek plana za 
porast cen materialov in  s 
tem  nositi poleg svojih bre
men, še težave neurejenosti 
našega trga s surovinami.

tipam o, da bo ostanek do
hodka tudi ob koncu poslov
nega leta v skladu s planom, 
saj nam  to predstavlja osno
vo za uspešno nadaljne delo. 
Tovarna namreč že od 1963 
leta ni uspela ničesar izdvo-

in sigurnejšo eksistenco 
vsem zaposlenim.

Ali poznate združeno 
podjetje Isk ra  in  kaj vas 
je  vodilo, da  ste se odlo
čili za to  delovno mesto?

Razvoj ZP Iskre  sprem 
ljam  že od študentskih let — 
saj sem bil n jen  štipendist 
— prav tako pa je  potekalo 
tudi vse m oje službovanje 
znotraj ZP Iskra, tako da

nikov družine »Portorož«, je 
tovarna uspela doseči plani
rani ostanek dohodka te r ga 
celo nekoliko povečati, kljub 
omenjenim porastom  cen re
produkcijskega m ateriala. Re
zultati po kvartalih so bili 
naslednji:

jiti v sklade. Predvidevani 
ostanek dohodka nas bi 
okvalificiral kot kreditno spo
sobno tovarno, s čim er se 
bomo končno lahko samo
stojno pojavili pred finančni
mi hišami z upravičeno zahte
vo po  dodatnih finančnih 
sredstvih in s tem zagotovili 
možnost realizacije plana za
1972. leto.

O finančnih težavah, ki izvi
rajo  iz preteklih  let, pred
vsem pa o problem ih pokrit
ja  izgub, bi m orali naše 
bralce še podrobneje seznani
ti v prihodnje, saj je  ta  p ro
blem velika ovira za tovarno, 
ki je  komaj »shodila« po dol
goletnem bolehanju. Upamo 
tudi, da bo v okviru ZP konč
no le prevladala nu ja  za for-

V petek, 11. t. m. je  bil v 
sejni sobi Doma sindikatov 
v L jubljani redni letni občni 
zbor Planinskega društva 
Iskra. Ob dokaj živahnem 
in  uspešnem enoletnem delo
vanju naših planincev, bi bilo 
pričakovati, da se bo vabilu

proizvodnji
ZP Iskro precej dobro po
znam. Ds sem se odločil za 
to  delovno mesto, me je  v 
to  gnala no tran ja  dinam ika 
in želja bolj polno zaposliti 
svoje zmožnosti in sposob
nosti. S svojim dedom pa 
želim v čimvečji meri opra
vičiti zaupanje delovnega ko
lektiva in  čimveč prispevati 
k rasti in boljši perspektivi 
tovarne v sklopu ZP Iskra.

m iranje branžne povezanosti 
tovarn, ki proizvajajo tako 
imenovano »zabavno elektro
niko«.

PERSPEKTIVE
Prepričani sm o, da bomo 

uspeli kumulativno preseči 
plan z indeksom 114 do kon
ca letošnjega leta, preseči do
hodek in doseči planirani 
ostanek dohodka.

'Uspeli smo končno formi
ra ti lasten aplikativen razvoj, 
k i je  na jesenskem sejm u 
elektronike že prikazal nove 
tipe sprejemnikov za p ro 
gram  1. 1971.

Produktivnost na  zaposlene
ga smo dvignili v letošnjem  
letu v prim erjavi z  lanskim  
istim  obdobjem  z indeksom:

I. kvartal I  =  166
II . kvartal I  =  148

III. kvartal I =  156
Postavljeno delilno razmer

je  uspevamo realizirati, s tem  
pa  tudi povečujemo stopnjo 
izdvajanja dohodka v amor
tizacijo.

Vse gornje nam  omogoča 
sestavo realnega plana za leto 
1971, ki naj bi ponovno po
večal število izdelkov v p ri
m erjavi z letošnjim  letom, s 
čemer si odpiramo ponovne 
možnosti povečanja produk
tivnosti na  zaposlenega te r  s 
tem  tud i višji osebni stan
dard.

Stane Pavlin

na ta  zbor odzvalo veliko 
več članov, zlasti še, ker se 
je  število članov v tem  ob
dobju dvignilo že na prek 
300. Prav skrom na udeležba 
je  bila kriva, da se je  občni 
zbor začel tud i z zamudo.

Zbrane planince in goste 
iz nekaterih drugih ljubljan
skih planinskih društev je  
pozdravil predsednik ing. Si
mon Primožič in  po uvodnih 
izvajanjih predlagal izvolitev 
delovnega predsedstva, ki je  
pod vodstvom vernega pla
ninca in gornika inž. Stefana 
D olharja nato vodilo zbor,

V svojem poročilu o dose
danjem  delu in aktivnosti 
našega Planinskega društva 
je  ing. Simon Primožič na
vedel vse akcije in aktivno
sti društva, katerih  za k ra t
ko leto od ustanovitve sem 
in ob skrom nih razpoložlji
vih sredstvih ni bilo malo. 
Zlasti pomembni sta  bili raz
stava planinske fotografije, 
ki jo  je  društvo organiziralo 
in jo  nato  skozi vse leto pre
našalo po  naših delovnih 
organizacijah znotraj zdru
ženega podjetja Iskra, prav 
tako pa tudi zares množični 
»naval« naših planincev in 
planink na vrh Triglava, ki 
letos menda ni doživel šte
vilnejšega obiska od naših 
planincev. Nagel porast član
stva p a  je  hk ra ti tudi dokaz 
o tem, kako prav je  bilo v 
našem kolektivu ustanoviti 
lastno planinsko društvo, kar 
se je  še posebno odražalo v 
udeležbi na dosedanjih pla
ninskih izletih. Seveda bi 
bila ob danih možnostih de
javnost planinskega društva 
lahko še večja, ko bi v vseh 
naših organizacijah imeli več 
taikšnih organizatorjev kot 
v tovarni elektronskih 
naprav, ki je  med svo
jim i sodelavci za vpis v pla
ninsko društvo ogrel kar po
lovico vsega aktivnega član
stva društva. Taka aktivnost 
in  požrtvovalnost bo po  to 
varnah Iskre še bolj potreb
na v prihodnje, saj so načrti 
za delo društva v nasled
njem  delu še veliko bolj ob
sežni.

Poročilu dosedanjega pred
sednika v enoletnem delova
n ju  planinskega društva sta  
sledili še poročili blagajnika 
in nadzornega odbora. Sled
n ji je  skrbno pregledal po 
slovanje odbora društva, ka
terem u je  nato  izrekel raz- 
rešnico.

zborovali
Poročila so kljub skromni 

udeležbi sprožila dokaj ži
vahno razpravo o preteklem 
in bodočem delu društva. 
Ing. Primožič, ki se je prvi 
oglasil k besedi je  izreke! 
zahvalo predvsem  Janezu 
Šilcu, Ivu Razboršku in Mar
janu  K ralju  za prizadevnost 
pr-i ustanovitvi društva, sled
njem u pa za dobro organi
zacijo izleta na Triglav. Pred
lagal je  tudi, naj bi planinci 
v prihodnjem  letu razvili 
svoj planinski prapor in po
dobno kot to delajo tudi v 
drugih društvih, s pomočjo 
spom inskih žebljičkov na 
njem  skušali zbrati nekaj 
sredstev, ki bodo društvu 
nedvomno potrebna, če bo 
hotelo ob ostalih dohodkih 
uresničiti dokaj obsežen pro
gram izletov in drugih de
javnosti, ki jih  nameravajo 
izvesti v letu 1971.

Občni zbor naših planincev 
so nato pozdravili zastop
niki PD PTT, upravnega od
bora PZS in PD »Emona«. 
Prvi je  iskreno zaželel tesnej
še sodelovanje med obema 
društvom a tudi na področju 
planinstva, prav tako kot jd 
tesno sodelovanje na s t r e  
kovnem. Zastopnik PZS je 
pozdravil organizacijo uspele 
foto razstave in množični iz
let naših planincev, predla
gal pa je  spričo razdroblje
nosti naših kolektivov, naj 
bi v posameznih organizaci
jah  razvili in utrdili grupe 
planincev, kar bi nedvomno 
pomagalo do še večjih uspe 
hov v prihodnje. Pri nadalj
njem  delu planinskega dru
štva naj bi posebno pozor
nost posvetili mladim sode 
lavcem in v n jih  podžgali 
ljubezen do naših gora. še 
posebej plodno in m noge 
stransko sodelovanje je v 
svojih izvajanjih predlagala 
zastopnica PD »Emona«, za 
kar obstajajo  vsi pogoji.

Po končani razpravi je bi! 
izvoljen nov upravni odbor 
društva, nato pa so se pla
ninci pogovorili o okvirnem 
program u društva za prihod
n je  leto in o  predračunu 
sredstev, potrebnih za n je  
govo uresničitev. Predvideno 
je, da bo v letu  1971 planin
sko društvo Iskra o rganizi
ralo  osem izletov, vendar 
bomo o tem, kdaj in  kam 
bodo nam enjeni ti izleti ob
širneje spregovorili kdaj dru
gič. -C-

Ogrinc Emil, dipl. inž.

-mesečnega poslovanja

v 1000 N din
Planirani ost. 

dohodka
Doseženi ost. 

dohodka Indeks

31. III. 465 274 58
30. VI. 980 1.230 125
31. IX. 1.480 1.528 103



Izvlečki iz sklepov samoupravnih organov

Z D RU Ž E N O
P O D J E T J E
SKLEPI 3. ZASEDANJA
DELAVSKEGA SVETA
ZP ISKRA (10. 12. 1970)
•  DS ZP se strin ja , da 

odpade 3) točka predvidene
ga dnevnega reda — kadrov
ska politika v ZP ISKRA — 
to pa iz razloga, ker bo to  
točko obravnaval še sindikal
ni odbor ZP in le-ta zavzel do 
kadrovske politike v ZP tudi 
določena politična stališča.

•  DS ZP zadolžuje odbor 
za poslovno politiko ZP, da 
pripravi, do prihodnjega za
sedanja DS ZP kom entar z 
analizo zaposlovanja delovne 
sile za vse organizacije ZP, 
to pa iz razloga, ker se v po
ročilu poslovanja ZP ISKRA 
v času od 1. 1. do 30. 9. 1970 
opaža prekom erno zaposlova
nje v nekaterih organizacijah 
ZP. Sklepi, ki jih bo sprejel 
DS ZP v zvezi s tem , se bodo 
uporabili pri izdelavi gospo
darskih planov organizacij 
ZP.

•  DS ZP je  obravnaval po
ročilo o  poslovanju ZP 
ISKRA KRANJ v času od 1. 1. 
do 30. 9. 1970 z dne 21. 11. 
1970, pri čem er ugotavlja, da 
se slabosti izrečene v sklepu 
21) 2. zasedanja DS ZP dne 
25. 9. 1970 ob priliki obravna
ve poročila o  poslovanju ZP 
ISKRA v i. polletju 1970 z 
dne 27. 8. 1970 kažejo v enaki, 
oziroma ponekod še v slabši 
luči in da se praktično nada
ljujejo dogajanja v smeri, 
kot se kažejo z 9-mescčnim 
poročilom o poslovanju, ter 
zavzel sledeča stališča:

a) DS ZP ponovno naroča 
vsem delavskim svetom orga
nizacij ZP, da upoštevajo pri
poročila, ki so bila sprejeta 
na 2. zasedanju DS ZP dne 
25. 9. 1970 pod točko 21), in 
zahteva od dedavskih svetov 
organizacij ZP, da pošljejo 
sklepe in zapisnike DS ZP, 
ki so jih  sprejeli ob priliki 
obravnave teh  sklepov pod 
točko 21).

b) .DS ZP naroča vsem de
lavskim svetom organizacij 
ZP, da izdelajo programe po
slovanja organizacij v letu 
1971 in sprejm ejo ustrezne 
sklepe z upoštevanjem  stabi
lizacijskih ukrepov, sprejetih 
od strani naših predstavni
ških organov, družbenopoli
tičnih skupnosti in političnih 
organizacij, te r  program e do
stavijo v pregled Finačno-ra- 
čunovodskemu področju ZP, 
le-ta pa v obravnavo delav
skemu svetu ZP.

c) DS ZP sprejem a tudi 
sklepe odbora za poslovno 
politiko ZP z dne 4. 12. 1970, 
ki jih  je  sprejel ob priliki 
obravnave poročila o poslo
vanju ZP ISKRA v času od 
1. 1. do 30. 9. 1970, in ki se 
glase:

1. Prekom erno zaposlovanje 
še vedno poraja in ohranja 
sistem ekstenzivnega gospo
darjenja, čeprav so bile orga

nizacije ZP na ta  pojav že 
večkrat opozorjene s strani 
vodstva in  sam oupravnih 
organov ZP.

2. Ponovno naraščanje ne
likvidnosti in zalog postaja 
vse bolj zaskrbljujoče, zlasti, 
ker so take tendence v ZP v 
tem pogledu dosti močnejše 
ko t sicer v našem celotnem 
gospodarstvu.

3. Tudi na področju zuna
njetrgovinske bilance ZP 
(uvoz, izvoz) ni zaznati 
ustreznih pozitivnih spre
memb, temveč se stanje per 
30. 9. 1970 še bolj poslabšuje.

4. Z vodstvi organizacij ZP, 
ki ne dosegajo v tričetrtlet- 
nem obdobju predvidenih 
planskih proporcev, zlasti s 
stališča dohodka, naj se pro
uči možnost ustrezne ugoto
vitve vzrokov za tako stanje.

5. Finančno - računovodske
mu področju ZP se naroča, 
da pri izdelavi gospodarskega 
plana za prihodnje leto upo
števa razpoložljiva obratna 
sredstva, sprem enjene prilike 
na tržišču in oceno plasmana 
za prihodnje leto 1971.

6. Istočasno se naroča Fi- 
nančno-računovodskemu po
dročju ZP, da pripravi za eno 
prihodnjih  sej odbora za po
slovno politiko ZP, analizo 
oz. pregled, kako poteka od
plačevanje starih  obveznosti 
z ozirom na načrt odplačeva
n ja  starih  obveznosti in kaj 
se bo iz tega naslova odpla
čalo.

•  Delavski svet ZP spreje
ma na znanje:

a) Predlog odbora za po
slovno politiko ZP ISKRA z 
dne 4. 12. 1970 in upravnega 
odbora te r delavskega sveta 
RIZ z dne 25. 11. 1970 o spo
razum ni izločitvi organizacije 
ISKRA — RIZ Zagreb iz ZP 
ISKRA KRANJ.

b) Sklep delavskega sveta 
organizacije ISKRA — RIZ 
Zagreb z dne 25. 11. 1970 o 
razpisu referendum a za izlo
čitev organizacije ISKRA — 
RIZ Zagreb iz ZP ISKRA 
KRANJ.

c) DS ZP imenuje komisijo 
za delitev prem oženja v na
slednjem sestavu:
1. Delopst Edi, dipl. oec — 
predsednik;
2. dr. Trost Miroslav — član 
kot predstavnika ZP ISKRA 
KRANJ ter
3. K rajina Ferdo, dipl. oec. 
— član;
4. dr. Mlinarič Miroslav — 
član
kot predstavnika organizacije 
ISKRA — RIZ Zagreb na 
predlog te organiazcije.

Komisija m ora predložiti 
predlog o delitvi prem oženja 
organom upravljanja '  ZP 
ISKRA do 20. IZ 1970.

č) Delavski svet ZP bo ob
ravnaval predlog o spora
zumni izločitvi organizacije 
ISKRA — RIZ Zagreb iz ZP 
ISKRA KRANJ in dokončno 
odločil o  izločitvi organizacije 
ISKRA — RIZ Zagreb iz ZP 
ISKRA KRANJ na prihod
njem  zasedanju.

•  DS ZP pooblašča gene
ralnega direktorja  ZP — tov. 
V ladim irja Logarja, kot edi
no pristojnega za dajanje raz
nih izjav in informacij za 
no tran ja  in zunanja sredstva 
informacij glede sporazumne 
izločitve organizacije ISKRA 
— RIZ Zagreb iz ZP ISKRA 
KRANJ.

•  Prav tako sprejem a DS 
ZP na znanje sklepe odbora 
za poslovno politiko ZP pod 
tč. 73) od 1. do 2., ki se gla
sita:

1. Odbor za poslovno poli
tiko ZP sprejem a na znanje 
predlog o sporazumni izločit
vi organizacije RIZ Zagreb 
iz ZP ISKRA KRANJ z dne
19. 11. 1970 ter nanj nima pri
pomb.

Istočasno sprejem a na zna
n je  tudi sklepe delavskega 
sveta organizacije ISKRA — 
RIZ Zagreb z dne 25. 11. 1970 
o razpisu referendum a za izlo
čitev organizacije ISKRA — 
RIZ Zagreb iz ZP ISKRA 
KRANJ.

2. Odbor za poslovno politi
ko ZP sprejem a na znanje 
sklepe sestanka predstavni
kov ZP ISKRA KRANJ in 
predstavnikov organizacije 
ISKRA — RIZ ZAGREB z dne
19. 11. 1970 glede postopka o 
sporazumni izločitvi organi
zacije ISKRA — RIZ Zagreb 
iz ZP ISKRA KRANJ in se z 
njim i strinja.

•  DS ZP sprejem a na zna
nje pregled neizvršenih skle
pov organov upravljanja ZP 
ISKRA z dne 2. 11. 1970 in 
nanj nim a pripomb.

9  DS ZP sprejem a na zna
nje program dela organov 
upravljanja in izvršilnih orga
nov ZP ISKRA za to m an
datno dobo do aprila 1971 z 
dne 2. 11. 1970 in nanj nima 
pripomb.

•  DS ZP se strin ja , da se 
v komisijo za razpis in komi
sijo za prim opredajo po
slov d irektorja organizacije 
ISKRA — Elektromehanika, 
im enujejo naslednji člani:

a) kom isija za razpis in 
imenovanje direktorja:
1. Artič Ljuban, dipl. ing. — 
ISKRA—COMMERCE;
2. G antar Pavle, dipl. iur. — 
Strokovne službe;
3. Slavec Igor — Strokovne 
službe.

b) Komisija za prim opreda
jo  poslov:
1. G rčar Alojz, dipl. ing. — 
Elektromehanika;
2. KoŠnik Janko — Elektro
mehanika;
3. Pavlin Nace, dipl. iur. — 
Elektromehanika.

Im enovanje komisije za 
razpis in komisije za primo
predajo poslov je  potrebno, 
ker je  sedanji direktor tov. 
Boris Kryštufek na lastno že
ljo  iz zdravstvenih razlogov 
razrešen delovnega mesta di
rek torja  te organizacije.

9  DS ZP im enuje v  odbor 
za začasno upravo ISKRA — 
Tovarne orodja Ljubljana 
Stegne namesto dosedanjega 
člana tov. Urha Jožeta, kate

rem u je  prenehalo delovno 
razm erje v tej organizaciji, 
tov. Durjavo Petra, vodjo ko
mercialnega sektorja ISKRA
— Tovarna orodja Ljubljana 
Stegne.

9  DS ZP im enuje v komi
sijo za imenovanje direktkor- 
ja  Centra za avtom atsko ob
delavo podatkov L jubljana 
naslednje delavce:
1. Gorenc ing. Slavko Alojz
— Z ZA;
2. Pompe Janko, dipl. oec. — 
ISKRA — COMMERCE;
3. Regovc Milan, ing. org. — 
Strokovne službe.

ELEKTROMEHANIKA

SKLEPI
14. SEJE POSLOVNEGA
ODBORA TOVARNE
(8. 12. 1970)

O  Poslovni odbor je  ob
ravnaval poročilo o finanč
nem stanju  tovarne v obdob
ju  od 20. oktobra do 6. de
cembra 1970 in pri tem ugo
tovil, da je  situacija s finanč
nimi sredstvi, po uveljavitvi 
stabilizacijskih ukrepov, iz
redno pereča, ker občutno 
prim anjkuje finančnih sred
stev na trgu.

Situacijo bi lahko vsaj del
no izboljšali z bolj sm otr
nim naročanjem m ateriala in 
s povečano kontrolo dviganja 
m ateriala iz carine. V ta  na
men je  PO pooblastil inž. 
Alojza G rčarja, da vodi pri 
dviganju m ateriala iz carine 
strogo selektivno kontrolo in 
da se iz carine dviga le tisti 
m aterial, ki je  nam enjen za 
najbolj akumulativne izdel
ke.

•  PO je sprejel na znanje 
poročilo o doseženi proizvod
n ji v novembru letos. Pro

izvodni plan tovarne je  bil 
v novembru presežen za 6,1 
odstotka, vrednost proizvod
n je  pa znaša 30,204.385 dinar
jev.

Iz poročila se vidi, da ne
kateri obrati občutno preko
račujejo svoje plane, k a r je  
deloma posledica nerealnega 
planiranja proizvodnje, še 
več pa to, da so nekateri 
obrati lansirali v proizvodnjo 
več kot pa bi po gospodar
skem planu smeli.

^  PO je  bil seznanjen z 
osnovnimi ekonomskimi sm er
nicami razvoja naše to
varne za obdobje 1971—1975, 
in se s predloženim kratko
ročnim planom razvoja to
varne strin ja . PO naroča fi
nančni službi, da na osnovi 
predloženih smeri razvoja, 
dela na kratkoročnem  planu 
razvoja za obdobje 1971— 
1975, ko bodo znani vsi ele
menti stabilizacije jugoslo
vanskega gospodarstva. Ta 
plan naj bo tudi osnova za 
perspektivne ekonomske, or
ganizacijske in proizvodne 
odločitve.

#  PO je obravnaval osnu
tek poslovnika o delu orga
nov upravljanja v tovarni in 
ga daje v razpravo obratom  
in službam, ki naj v roku 15 
dni pošljejo svoje pripom be 
ali soglasje tajništvu organov 
upravljanja.

^  Na predlog finančne 
službe je PO sprejel sklep, 
da bo predlog gospodarskega 
plana tovarne za leto 1971 
obravnaval v mesecu jan u a r
ju . S tem bo finančni službi 
omogočeno, da v gospodar
skem planu upošteva stabili
zacijske ukrepe, ki jih  bodo 
zvezni organi sprejeli še le
tos.

ISKRA — ZAVOD ZA AVTOMATIZACIJO, LJUBLJANA, 
TRŽAŠKA C. 2

9  vabi k sodelovanju nove sodelavce:

— diplomiranega inženirja strojništva
za konstruiranje precizne mehanike v laserski tehniki. 
Prednost im ajo mlajši inženirji, lahko tudi začetniki;

— diplomiranega inženirja elektrotehnika — jaki tok 
za delo v projektivi naprav za daljinsko upravljanje. 
Prednost im ajo interesenti s prakso v projektiranju  
ali vzdrževanju naprav v elektrogospodarstvu;

— adm inistratorko
za splošna adm inistrativna in strojepisna dela v ra
zvojnem oddelku

Pogoj: 2 letna adm inistrativna šola ali daljša praksa 
v adm inistraciji, popolno obvladanje strojepisja, za- 
željeno vsaj pasivno znanje enega od svetovnih je
zikov (nemščina ali angleščina).

Interesente prosimo, da pošljejo svoje pismene ponud
be na Organizacijsko-kadrovski oddelek Zavoda za 
avtomatizacijo, L jubljana, Tržaška c. 2. Rok za prijavo 
je  14 dni po tej objavi, sicer pa objava velja do končne 
zasedbe prostih delovnih mest.



O zdravstvenem varstvu, pokojninskem In invalidskem zavarovanju

Socialni delavci so zborovali
Republiški sekretariat za zdravstvo in socialno varstvo SRS, Višja šola socialnih delavcev in 
Zveza društev socialnih delavcev Slovenije sta sklicala na iniciativo oz. željo socialnih de
lavcev celodnevni posvet o problem atiki zdravstvenega varstva in pokojninskem zavarovanju.

Tov. Zora Tomič članica Izvršnega sveta Slovenije je  govorila 
o novih sistem skih zasnovah zdravstvenega zavarovanja in 
zdravstvenega varstva, tov. E rna Podbregar tajn ik  komisije 
Skupščine SR Slovenije za proučitev zdravstvenega, pokojnin
skega in invalidskega zavarovanja, pa je  govorila o nekaterih 
poglavitnih spremembah v sistem u invalidsko pokojninskega 
zavarovanja.

Silvestrovanje na Bledu
Tudi letos organiziramo tradicionalno zabavo s ple

som v počitniškem domu ISKRE na Bledu.
Cena za posameznika 100 Nin
— Miza bogato obložena
— Glasba enaka kot lansko leto (m agnetofon in plo

šče)
— Vabimo zaključene družbe
— Prijave sprejem am o do zasedbe 50 oseb
— Pričetek slavnosti in večerje ob 20. uri
— Prenočišča zaračunam o posebej.
Prijave sprejem am o direktno na tel. št. 064-77-327 

Bled od 8. do  9. ure z ju tra j do zasedbe.
Vabljeni!

Iskrin  mladinski strelski dom v K ranju  sodi med najlepše 
tovrstne objekte

Slabi obeti za strelce 
iz Elektromehanske

Skupščina SR Slovenije je  v 
letošnjem  letu sprejela zakon 
o zdravstvenem zavarovanju 
in  o obveznih oblikah zdrav
stvenega varstva ter zakon o 
zdravstvu, ki zdravstveno var
stvo v mnogočem postavljata

Z A H V A L A
Ob sm rti dragega očeta

MIHAELA PAVCA
se iskreno zahvaljujem sindi
kalni podružnici tovarne 
»Elektromchanika« za podar
jeni venec. Posebej se zahva
ljujem  vsem sodelavcem DE 
»Vzdrževanje strojev« ter 
vsem stanovalcem Savske lo
ke za izraze sožalja, podarje
no cvetje, finančno pomoč in 
sprem stvo na njegovi zadnji 
poti.

Sin Ivan Pavec z družino 
te r ožjim sorodstvom

I S K R A  — glasilo delovne
ga kolektiva ZP Iskra Kranj, 
industrije za elektromehaniko, 
telekomunikacije, elektroniko 
in avtom atiko — Urejuje 
uredniški odbor — Glavni 
urednik: Pavel G antar — Od
govorni urednik: Janez Sile 
— Izhaja tedensko — Rokopi
sov ne vračamo — Naslov 
uredništva: ISKRA Kranj, 
Savska loka 4, telefon 22-221, 
int. 333 — Tisk in klišeji: 
»CP Gorenjski tiafc» Kranj

na nove osnove. Oba zakona 
sta  bila objavljena v Urad
nem listu SRS štev. 26/1970. 
Pripravljajo  pa se tudi po
membne spremembe v inva
lidskem in pokojninskem  za
varovanju.

Z A H V A L A
Ob sm rti dragega očeta 

MAKSA BLAŽIČA 
se iskreno zahvaljujemo so
delavcem montaže in GPP — 
kinoakustike, še posebej 
se zahvaljujem o organizaciji 
Iskra—Commerce za “Izraženo 
sožalje, podarjeno cvetje in 
spremstvo na njegovi zadnji 
poti.

Sin Pavel in M arjan 
. z družinam a

Z A H V A L A
Ob sm rti m oje drage mame 

ANE REHBERGER
se iskreno zahvaljujem sode
lavcem montaže obrata »Sti
kala« za izraze sožalja, podar
jeni venec in sprem stvo na 
njeni zadnji poti.

Anica Fende

Z A H V A L A
Ob prerani izgubi drage

sestre
FRANCKE CELEŠNIK

se iskreno zahvaljujem vsem 
njenim  in mojim sodelavcem 
iz obratov števci, EMI in 
sindikatu obrata števci v 
kranjski tovarni za izraze so
žalja, poklonjene vence, de
narno pomoč in spremstvo 
na njeni prezgodnji zadnji 
poti.

Sestra Kati in 
ostali sorodniki

V kratkem  se form ira v 
republiki nov organ: sveto
valni zdravstveni organ, ki bo 
proučeval in dopolnjeval no
ve zasnove na tem področju 
in od časa do časa predlagal 
kakšne spremembe in dopol
nitve v zakonu.

Republiška skupščina je 
glede na sedanje težke razme
re v socialnem zavarovanju 
predlagala in tudi podpisala 
družbeni dogovor s petimi 
partnerji v Sloveniji, vendar 
je  prav glavni partner, to je  
Skupnost zdravstvenih zavo
dov odklonila podpis družbe
nega dogovora, v tej zvezi 
im ajo sedaj po zakonu pra
vico družbenopolitične skup
nosti zavzeti določena stali
šča in predlagati zadevne 
ukrepe.

Kot je  vsem znano, vsebu
je  Zvezni zakon glede vstop
ne starosti pri upokojitvah 
naslednje:

60 let starosti in 40 let del. 
dobe moški,

55 let starosti in 35 let del. 
dobe ženske.

Na istih predlogih vztraja 
republika Slovenija, sta r?st 
je  tudi glavni in edini povoj 
za redno starostno upokoji
tev. V prim eru, da zavarova
nec, ko se unokoji, prekorači 
zahtevanih 40 oz. zavarovan
ka 35 let — se za vsako leto 
prizna dodatna 2 % pokojnin
ske osnove (85 %). To ugod
nost je  moč uporabljati le za 
dobo 5 let.

Pogoje za predčasno upoko
jitev je  moč doseči s staro
stno dobo, brez te se pred
časno upokojiti ne da, (razen 
invalidske upokojitve), ven
dar se za vsako m anjkajoče 
leto od zahtevane delovne do
be odbije 1,35%. Ta odločba 
velia le do 1973. leta.

Pri odm eri pokojnin se 
upošteva:

1. Individualni osebni do
hodek zavarovanca,

2. Obdobje, ki se šteje v 
pokojninsko osnovo (sedaj je 
bilo 5 let, v bodoče bo 10-let- 
no poprečje osebnega dohod
ka). Vendar se m ora doho
dek revalorizirati nasproti gi
banju osebnega dohodka za
poslenih v vsej republiki.

Predlaga se tudi uvedba 
znižanja večjih na račun niz
ke pokojninske osnove, s tem 
bi vsaj delno ublažili večje 
socialne razlike.

Bistvenost obeh zakonov je 
v tem, da je osnova pri dolo
čanju zdravstvenega varstva, 
invalidskem in pokojninskem 
zavarovanju dejanska eko
nomska sposobnost posamez
ne republike oz. federacije.

Ob koncu so socialni delav
ci izrazili željo po večkrat
nem srečanju, predvsem pa, 
da bi o  bistvenih zadevah v 
republiki, posebno o proble
mih omenjene problem atike 
in tudi v drugih zadevah 
sproti razpravljali in dobili 
zadevna pojasnila.

I. K

Strelci iz Elektromehanike 
se že skoraj dva meseca red
no zbirajo v mladinskem 
strelskem  domu Franceta 
Kordeža; vadijo z zračno pu
ško in si nabirajo novih iz
kušenj pod vodstvom trener
jev. Niso jih  uspavala prizna
nja, pokali in diplome, ki so 
jih  prinesli z letošnjih prven
stev.

Takoj ob začetku letošnje 
sezone so v tovarni Sava 
osvojili pokal na tekm ovanju 
v počastitev 22. decembra. 
Tudi ob dnevu vstaje, 4. ju 
liju, so se iz Predoselj vrnili 
s podobno trofejo, le da je 
bila ta  še veliko več vredna. 
Zmagati so morali kar s tre
mi orožji, če so jo  hoteli do
biti. V Zagrebu na »Letnih 
igrah ZP ISKRA« so še en
k ra t potrdili svojo premoč 
in veliko prispevali k ekipni 
zmagi »Elektromehanike«. Za 
nagrado so se v septem bru 
udeležili izleta na Češkoslo
vaško, koder so se srečali s 
strelci iz tovarne »Tesla«. 
Domov so se vrnili kot ¿zma
govalci. Postali so občinski 
prvaki v stre ljanju  z vojaško 
in m alokalibrsko puško, do
bili »zlato puščico« za naj
boljši dosežek z zračno pu
ško pri posameznikih in pred 
kratkim  zmagali tudi v ob
činskem sindikalnem prven
stvu med kranjskim i gospo
darskimi organizacijami.

Ob vseh uspehih ne joozab- 
lja jo  na vzgojo mladih strel
cev. V družini so vpisani 
otroci tistih staršev, ki so 
zaposleni v Iskri in učenci

šolskega centra. Tudi za člane 
kolektiva p rireja jo  tekmova
nja. Vedno so med prvimi, 
kadar pokliče sindikalna 
šjoortna komisija predstav
nike športnih panog k sode
lovanju.

Pred vrati je nova tekmo
valna sezona. Strelci spet 
resno vadijo, vendar se jim 
za drugo leto ne obeta ve
liko dobrega. V tovarni pra
vijo, da zm anjkuje prosto
rov za skladišča, mladinski 
strelski dom pa bi bil kot 
nalašč za take potrebe. Vse 
kaže, da po novem letu tek
movalci v njem  ne bodo 
imeli več kaj iskati. Morda 
bo to trajalo  pol leta, ver
jetno pa se bodo v dvorani 
za stalno naselili zaboji in 
regali. Kdo ve? Člani SD 
»Iskra« upajo, da do tega ne 
bo prišlo, saj so v zadnjih 
letih vedno našli razumeva
nje pri upravi tovarne. Mar 
naj družina po skoraj štiri
najstih  letih vztrajnih priza
devanj preneha z delom in 
naj bodo zastonj prizadeva
n ja  ustanovnih članov, tova
rišev Lozarja, Vagaje, Mla
karja  in vseh tistih, ki še se 
daj vodijo družino. Skupaj 
so zbirali prispevke, priprav
ljali načrte in sami pomagali 
pri graditvi s prostovoljnim 
delom. Končno pa se lahko 
vprašamo: Kaj res ni potre 
ben pri 5000 zaposlenih — 
športni objekt?! Naj vendar 
strelski dom ostane in bo 
dom športa in razvedrila za 
vse športnike iz »Elektro 
mehanike«. B. M.


